
Protokół  Nr  XXX/17 

z obrad XXX sesji Rady Miasta  Rypin w dniu  14 lutego 2017 roku  w Urzędzie  Miasta Rypin pod 

przewodnictwem  p. Jarosława  Sochackiego – Przewodniczącego Rady Miasta . 

 

 

Na stan  15 radnych  obecnych było 15.  

Lista obecności stanowi  zał. nr   1 do protokołu.  

 

Porządek obrad : 

 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XXX   sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie  qworum.  

     b/  przyjęcie porządku obrad  XXX sesji . 

     c/ przyjęcie protokołów  XXVII i XXVIII  sesji, 

     d/ komunikaty. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XXVII sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.  Prezentacja reformy oświatowej. 

5.  Informacja  o zgłoszonych  żądaniach  odszkodowania lub wykupienia  nieruchomości  w  

     związku  z uchwaleniem planu miejscowego  lub jego zmianą oraz o wydanych decyzjach      

    o ustaleniu jednorazowej  z tytułu wzrostu  wartości nieruchomości  w związku z  

    uchwaleniem  planu miejscowego  tzw. opłaty planistycznej.. Informacja  z roku 2016.  

 

 



 

6. Podjęcie uchwał : 

  a/ w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania  dotychczasowej   taryfy dla zbiorowego     

     zaopatrzenia  w wodę  i zbiorowego  odprowadzania ścieków ( projekt uchwały Nr  XXX/      

     220/2017,     

  b/ w sprawie określenia  kryteriów  branych  pod uwagę na drugim etapie  postępowania    

      rekrutacyjnego  do publicznego  przedszkola, dokumentów niezbędnych  do    

      potwierdzenia  tych kryteriów  oraz przyznania  każdemu kryterium  określonej liczby      

      punktów ( projekt uchwały Nr XXX/ 221 /17), 

   c/ w sprawie projektu  dostosowania  sieci szkół  podstawowych  i gimnazjów  do nowego    

      ustroju szkolnego ( projekt uchwały Nr  XXX/ 222/17), 

   d/ w sprawie określenia  kryteriów  branych pod uwagę  w postępowaniu   rekrutacyjnym   

      dla kandydatów  zamieszkałych  poza obwodem  publicznej  szkoły podstawowej ( projekt  

      uchwały Nr XXX/223 /17), 

    e/ w sprawie aktualizacji podziału   Gminy Miasta Rypin  na stałe okręgi  wyborcze  

      ( projekt uchwały Nr  XXX/224/17), 

    f/ w sprawie aktualizacji podziału  Gminy Miasta Rypin  na stałe obwody głosowania  

       (projekt uchwały Nr  XXX/225/17), 

    g/ w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin ( projekt uchwały   

        Nr  XXX/ 226 /17 ), 

    h/ w sprawie zmiany uchwały  ( projekt uchwały Nr  XXX/227/17), 

    i/  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok            

        ( projekt  uchwały Nr   XXX/ 228 /17 ), 

    j/  zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej        Gminy  

        Miasta Rypin  na lata  2017-2026(  projekt uchwały Nr  XXX/ 229 /17 ),  



 7.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

  8.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

  9.   Zamknięcie  obrad  XXX    sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

Ad.1a 

Przewodniczący  Rady Miasta p. Jarosław  Sochacki otworzył obrady  XXX sesji, stwierdził, że na sali 

jest   15  radnych. Powitał wszystkich przybyłych na obrady  sesji.  Minutą ciszy uczczono pamięć 

zmarłego p. Tomasza Gąsiorowskiego, radnego I kadencji.   

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady  przedstawił porządek  obrad sesji. 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła porządek obrad  XXX sesji.  

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła  protokół  XXVII i XXVIII sesji.  

 

Ad.1d 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jarosław Sochacki informował, że na sesji gości p. Andrzej Pawlewicz, 

którego  zaproszono  w związku    jubileuszem 35-lecia jego  pracy w RDK. Z okazji tego jubileuszu 

prosił o przyjęcie wyrazów uznania za pełne zaangażowanie w krzewienie kultury wśród mieszkańców 

Rypina. Życzył kolejnych sukcesów na niwie tej działalności. Burmistrz również przyłączył się do 

życzeń. Podziękował za wieloletnią pracę mówiąc, że p. Pawlewicz jest człowiekiem – instytucją, 

pracując tyle lat na rzecz dzieci, młodzieży i mieszkańców. Dziękował za tyle lat wspólnych przeżyć, 

niezastąpiony klimat, za to, że tyle lat w tej instytucji kultury trwa, mimo, że praca w kulturze nie daje 

aż tak ogromnej satysfakcji finansowej. Dla p. Pawlewicza RDK jest jednak drugim domem.  

Przewodniczący Rady i  Burmistrz miasta  wręczyli p. Pawlewiczowi  list gratulacyjny i skromny 

upominek. 



Pan Andrzej Pawlewicz dziękował wszystkim za pamięć. 35 lat to ogromny czas, ale jeśli robi się to, co 

się kocha, to jego zdaniem ten czas staje się piękny. Praca w kulturze to rzeczywiście powołanie, 

zajęcia z dziećmi, z młodzieżą i organizacja wielu imprez. Wyraził nadzieję, że dopracuje w kulturze do 

emerytury, a to już niedługo.  

Były kwiaty i życzenia oraz wspólne zdjęcie   z radnymi.  

 

Ad.2 

Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski informował : 

- odnośnie wzmożonej pracy, gdzie ruszyły konkursy organizowane przez Urząd Marszałkowski, 

projekty ministerialne, projekty oświatowe, gdzie należy sięgać po fundusze unijne, aby nasze miasto 

mogło się rozwijać, 

- w dniu 29 grudnia 2016 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasta Rypin od 01.01.2017 r. do 

31.12.2017 r. Najkorzystniejszą ofertę złożyło Konsorcjum firm: Przedsiębiorstwo Komunale „KOMES” 

Sp. z o.o., ul. E. Orzeszkowej 4,  

87 – 500 Rypin i Regionalny Zakład Utylizacji Odpadów Komunalnych „Rypin” Sp. z o.o., Puszcza 

Miejska 24, 87 – 500 Rypin. Wartość brutto umowy za cały okres realizacji wyniesie 1 910 392,08 zł. 

- na bieżąco są przeprowadzone postępowania i zawierane umowy z Wykonawcami na roboty, usługi 

i dostawy zapewniające prawidłowe funkcjonowanie Urzędu, które dotyczą następujących obszarów 

m. in.:  

        – Świadczenie usług pocztowych, 

        – Opracowywanie projektów decyzji o warunkach zabudowy z analizami lub bez analiz oraz              

decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

        – Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Cmentarza Komunalnego 

położonego w Starorypinie Prywatnym, 

       – Świadczenie stałej pomocy prawnej, 

       – Dostawa materiałów biurowych, 

         – Dostawa materiałów eksploatacyjnych, tuszy i tonerów, 

         – Usługi koparko – spycharki, równiarki, usługi transportowe, 



        – Remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych ulic, 

        – Wykonanie i dostawa materiałów promocyjnych. 

- trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji przetargowej dla zadań inwestycyjnych zgodnie z 

opracowanym harmonogramem rocznym. W pierwszej kolejności dotyczy to następujących zadań: 

Przebudowa ul. Bohaterów Czerwca  

1956 r. w zakresie budowy oświetlenia ulicznego, Przebudowa placu i drogi wewnętrznej przy ul. 

Lipnowskiej, Budowa chodnika ul. Ogrodowa, Przebudowa  

ul. Norwida i przebudowa parkingu przy ul. Nowej. W większości dokumentacje te przygotowywane 

są siłami własnymi przez pracowników urzędu. Równolegle trwa bieżąca ocena opracowywanych 

dokumentacji projektowych wykonywanych przez jednostki zewnętrzne. Dotyczy to m.in. 

opracowania na modernizację „Katolika” –  

w tym przypadku cofnęliśmy dokumentację do wykonawcy ze względu na liczne niezgodności i błędy 

w zakresie oceny istniejącego stanu konstrukcji jak i przyjętych rozwiązań modernizacyjnych. 

Aktualnie sprawdzana jest otrzymana w dniu wczorajszym dokumentacja na Przebudowę ul. Łącznej, 

ul. Zacisze oraz Ogrodowej  

i Pogodnej. Trwają konsultacje w zakresie rozwiązań projektowych na przebudowę targowiska 

miejskiego. Siłami własnymi przygotowujemy również dokumentację projektowe na budowę 

parkingu przy ul. 1 Maja i parkingu przy Szkole Podstawowej Nr 1,              

- Burmistrz dziękował dyr. Świtalskiej i Komisji Oświaty za ścisłą współpracę nad przygotowaniem 

propozycji reformy oświatowej. Pomysły rodziły się już od pół roku, kiedy wiadomo było, że reforma 

wejdzie w życie. Jest przekonany, że ta reforma przyniesie głębokie korzyści dla dzieci i młodzieży i 

zadowolenie rodziców. W konsultacje zostali włączeni rodzice, gdzie przeprowadzono je we 

wszystkich placówkach, były spotkania z Radami Pedagogicznymi. Wszystkie wskazówki i uwagi 

rodziców zostały przyjęte. Oznacza to, że przywrócona zostanie trzecia szkoła podstawowa, na razie 

dotyczy to budynków. Rodzice nie chcą, aby dzieci kończyły VII i VIII klasę w ZSM, tak więc nauka w 

tych klasach będzie kontynuowana w SP Nr 1 i w SP Nr 3. Komisja Oświaty i Wychowania gruntownie 

analizowała projekt uchwały dot. nowej sieci szkół, ostatecznie to Rada zdecyduje w tym temacie. 

Dodał, że budynek ZSM po siedzibie dawnej SP Nr 2 będzie przez kilka lat po wygaszaniu gimnazjum i 

pobudzaniu podstawówki, budynkiem najmniej eksploatowanym, gdyż będzie tam najmniejsza ilość 

dzieci. Jednak za 8 lat, kiedy ta szkoła uzyska pełnię funkcjonowania, ma szansę uzyskać swoją 

suwerenność i wejdzie pod skrzydła SP Nr1. Dziś SP Nr 1 będzie taką matką-szkołą z największą 

tradycją, gdzie jeśli chodzi o rozlokowanie dzieci będzie to najłatwiejsze. Komfort dzieci jest 



najważniejszy. Burmistrz dodał też, że wspólnie z dyrektor Świtalską odbył spotkanie u kuratora w 

celu omówienia propozycji, zostały one zaaprobowane przez kuratora. Dodał też, że jest otwarty na 

pyt. dot. tej reformy, chociaż temat ten był już konsultowany przez radnych, 

- 02 stycznia podpisana została umowa na dostawę paliw płynnych w 2017 roku. Jest to tworzenie 

kolejnej grupy zakupowej, aby wprowadzać oszczędności w naszym samorządzie,  

-  końcem grudnia uczestniczył w kolejnym spotkaniu dot. likwidacji Związku Gmin Północnego 

Mazowsza. Związek wyczerpał  swoją moc sprawczą, do której został powołany. Na nasze konto 

wpłynęło  ponad  59 tys. zł   ze składek członkowskich. Dziś z pełną świadomością  można powiedzieć, 

że  mamy doprowadzony gaz, inni partnerzy też są  zadowoleni , 

-  odbył też naradę  u  wojewody Kujawsko-Pomorskiego, gdzie  omawiano kilka kwestii, m. inn.  

program 500 + , czy reformę oświatową , 

- dziękował  szkołom i przedszkolom za  organizację  orszaku Trzech Króli, 

- odbył wizytę u Ministra Rozwoju  , a także  w Ministerstwie  Sportu dot. nowych  kolejnych   

projektów , 

- odbył wizytę  w Ministerstwie   Edukacji, w Ministerstwie  Kultury i Dziedzictwa  Narodowego  

promując nasze  projekty RDK, Muzeum, projekty dot.  naszego zabytkowego Kościoła   św. Trójcy.  

- informował, że od 11 lutego  br.   30 pracowników  wróciło do  pracy do  przywróconego rejonu 

energetycznego . Dzieje się tak, że dzisiaj  jednostki  wracają do naszego miasta . Nie jest to pierwsza 

tego typu inicjatywa. Prowadzone są rozmowy dot.   Urzędu  Skarbowego. Rypin nie jest gorszy od  

Brodnicy.  Jeśli są możliwości   prawne, czy polityczne ,to należy  to  wykorzystać na swoim 

podwórku. W najbliższy piątek otwarcie  placówki Energa, 

- informował, że jest szansa, że  Energa przestawi słupy  na ul. Podmiejskiej, 

- 22 stycznia RCS gościło  najlepszych sportowców  w pływaniu, były to pierwsze zawody  rangi 

ministerialnej, które prowadzą jako kolejny etap do   eliminacji  mistrzostw Polski i uzyskać tytuły 

sportowe i sięgać po stypendia, 

- dziękował dyr. Muzeum A. Szalkowskiemu  za promowanie ścieżki, pojawienie się tablic  nie tylko 

miejsc historycznych , ale z postaciami, chodzi o ulice, 

- dziękował za organizację ferii dla młodzieży, 

- odbył wizytę z p. Kosińskim dot.  wyremontowanej  części  ul. Mławskiej. Ta ulica budzi wiele 

kontrowersji. Przyciągnięcie do miasta kolejnych milionów zł. bez dofinansowania nie jest łatwą 



sprawą. Projekty, które teraz są realizowane, a więc modernizacja drogi nr 534 na Cetki, Toruń, a 

także kompletny remont i modernizacja ul. Mławskiej są to potężne inwestycje. Odbędzie się wizyta z 

dyr. Kielikiem, jak również z marszałkiem Cołbeckim dot. remontu dróg, ale także  dot.  tego, żeby w 

przyszłości miasto mogło mieć prawdziwą drogę okalającą. Nie za 70 czy 100 mln, ale drogę 

średnicówkę, która będzie stanowiła drogę okalającą nasze miasto. To, co jest możliwe do 

udźwignięcia przez nasze miasto, to łącznik Godziszewy – Dylewo, gdzie były by spięte te drogi, jako 

wyjazd ze strefy ekonomicznej, a następnie w ramach projektu robionego przez drogi wojewódzkie 

wyjazd – rondo, a następnie łącznik drogi na Włocławek, Toruń w kierunku Ław, mają być spięte z 

planem dróg wojewódzkich. Ponadto omówiona  zostanie  z marszałkiem modernizacja RZUOK, 

projekt propozycji, który spełnił swoją rolę w woj. Mazursko – Warmińskim. Pozwoliło by to osiągnąć 

naszej spółce w przyszłości nie tylko wysoki standard, wysoką aktywność, ale również zabezpieczyło 

by samorząd w milionowych inwestycjach. Burmistrz dodał, że będą ogromne wymagania co do 

ochrony środowiska, technologia tej spółki była projektowana w latach 90 tych, tak więc jest ona 

przestarzała. Zarówno prezesi, którzy tam pracowali i pracują, jak i pracownicy oczekują lepszych 

warunków. Ten zakład potrzebuje zmian technologicznych. Można by też pozyskać partnera, który 

mógłby pomóc we wdrażaniu nowej technologii. Musi jednak na to pozwolić wojewódzki program, 

aby ten nasz Zakład mógł przetwarzać więcej śmieci i  aby można konkurować z Lipnem. Koszty 

operacyjne są te same, jednak przerób tych śmieci jest jeszcze niedostateczny. Jest to rola prezesa, 

aby to zwiększyć. Jest regionalna instalacja  odpadów komunalnych, tzn. dokumenty pozwalające na 

odbiór śmieci. Rozważane jest również to, aby miasto miało główny pakiet. Są pracownicy, fachowcy, 

którzy zabezpieczają ten temat. 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Rady Miasta informowali nt. prac komisji : 

Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowała plan pracy na ten rok.   

Komisja Kultury odbyła 2 posiedzenia, na których opracowała plan pracy komisji na 2017 rok i odbyła 

spotkania z dyrektorami Miejskich Jednostek Kultury.  

Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska odbyła jedno posiedzenie, na 

którym również opracowano plan pracy.  

Komisja Oświaty i Wychowania – 2 posiedzenia, gdzie też opracowano plan pracy Komisji, 

analizowano ofertę ferii zimowych w mieście, omawiano nową sieć szkół, analizowano ankiety 

rodziców w związku z reformą oświatową, jak również opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą 

sesję.  



Komisja Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej – jedno posiedzenie, na którym opracowano plan 

pracy.  

Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji – jedno posiedzenie, gdzie opracowano plan pracy na ten rok. 

Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej odbyła również jedno posiedzenie, na którym zajmowano się 

planem pracy na 2017 rok, jak również opiniowano projekty uchwał na sesję.  

 

Ad. 4 

Dyrektor   MZOO przedstawiła  prezentację  reformy oświatowej . 11 stycznia br. w momencie 

podpisana dwóch ustaw wprowadzono reformę oświaty. Stała się ona faktem. Obecnie obowiązuje 

ustawa  z dnia 07 września 1991 r. o systemie oświaty, ustawa z 14 grudnia 2016 r. przepisy 

wprowadzające ustawę – prawo oświatowe i ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. prawo oświatowe. 

Obowiązuje też stara Karta Nauczyciela, ale z wieloma zmianami. Jak zaznaczyła pani Świtalska media 

informowały o propozycjach reformy oświaty w naszym mieście. Przypomniała, jak będzie wyglądała 

docelowa struktura szkolnictwa. Będzie to 8letnia szkoła podstawowa, 4letnie Liceum 

Ogólnokształcące, 5letnie Technikum, 3letnia szkoła branżowa I  stopnia, 3letnia szkoła specjalna 

przysposabiająca do pracy, 2letnia szkoła branżowa II stopnia i szkoła policealna. Od 1 września 2017 

roku nastąpią zmiany polegające na wygaszaniu gimnazjów, klasa VII będzie mieściła się w szkole 

podstawowej i powstanie 3letnia szkoła branżowa I stopnia. Dodała, że do tej reformy miasto 

przygotowywało się od prawie roku, aby nie zostać czymkolwiek zaskoczonym. Gdy reforma stała się 

faktem, rozpoczęto konsultacje społeczne na szeroką skalę. 04 października 2016 roku burmistrz 

odbył spotkanie z radą pedagogiczną i pracownikami Zespołu Szkół Miejskich. W dniach 11 – 13 

stycznia 2017 roku  przeprowadzono badania ankietowe rodziców uczniów szkół podstawowych i 

rodziców dzieci przedszkolnych. W dniu 23 stycznia burmistrz odbył spotkanie z Radą Pedagogiczną 

SP nr 3,   24 stycznia z Radą Pedagogiczną SP Nr 1, natomiast 25 stycznia z Radą Pedagogiczną ZSM. 

W dniu 24 stycznia nastąpiło też spotkanie burmistrza z rodzicami uczniów SP Nr 1, 26 stycznia 

spotkanie burmistrza z rodzicami uczniów SP Nr 3 i w dniach 24-27 stycznia badanie ankietowe 

rodziców szkół uczniów szkół podstawowych. Przedstawiła wyniki badań ankietowych 

przeprowadzonych wśród rodziców. Pierwsza ankieta dotyczyła pytania „czy chcesz, aby Twoje 

dziecko po ukończeniu  6 klas szkoły podstawowej kontynuowało naukę w klasie VII i VIII szkoły 

podstawowej w innym miejscu, tj. w budynku dotychczasowego gimnazjum na ul. Sportowej?” 

Prawie 80 % rodziców odpowiedziało, że nie chce takiego rozwiązania. Zadano też drugie, pytanie 

wiążące się z pyt. Pierwszym „ Czy chcesz, aby Twoje dziecko realizowało obowiązek szkolny od 1 do 

8 klasy w jednym budynku szkoły?”  i tu logicznie w stosunku do pierwszego pytania też około 90 % 



wyraziło opinię, że tak. Podobne ankiety przeprowadzono wśród rodziców przedszkolaków i tu też 

zdecydowana większość rodziców (około 80 %) nie chce, aby dzieci 7 i 8 klas kontynuowały naukę 

przy ul. Sportowej. Tym samym logicznie około 100 % rodziców opowiedziało się za realizowaniem 

obowiązku szkolnego w jednym budynku szkoły. Te przeprowadzone ankiety upewniły władze 

samorządowe jaki kierunek należy obrać odnośnie nowej sieci szkół.  

Pani Świtalska informowała też na temat wyników ankiet rodziców uczniów szkół podstawowych dot. 

nauki języków obcych. W Rypinie jest taka sytuacja, że drugiego języka obcego uczą się uczniowie od 

klasy IV, choć tak naprawdę nauka drugiego języka prawnie rozpoczyna się w gimnazjum bądź też 

zgodnie z nową podstawą programową w klasie VII. W wyniku ankiet uzyskano opinię rodziców, że 

pierwszym językiem ma być język angielski (około 100 %), ponad 50 % rodziców uważa, że ta nauka 

języka powinna rozpoczynać się w klasie I. Drugim językiem obcym rodzice chcą, aby był j. niemiecki. 

Dyrektor informowała też, że burmistrz chciał poznać zdanie rodziców co do reformy oświaty. 

Zwrócono się więc z ankietą do rodziców, aby przedstawili swoje uwagi w następujących kwestiach:  

- możliwość wyboru drugiego j. obcego przez ucznia, zajęcia na basenie jako dodatkowe 

nieobowiązkowe, szafki szkolne, klasy sportowe,  propozycja zwiększenia liczby godzin pierwszego 

języka obcego w zamian za drugi, dodatkowe godziny na nadrobienie zaległości, bezpłatne 

podręczniki dla VII i VIII klasy, jak najlepsze wyposażenie pracowni biologii, chemii, fizyki, geografii, 

kontynuacja nauki w klasach VII i VIII w tym samym budynku, rozbudowa sieci przedszkoli, 

zwiększenie liczby godzin języka  obcego w klasach 4 -6, kontynuacja języka w klasie VII, kontynuacja 

j. rosyjskiego dla klas VII i VIII, którzy uczyli się do klasy VI, prośba o miejsce w SP Nr 3 dla uczniów 

spoza obwodu, których rodzeństwo jest już w SP Nr 3, przedszkole przy nowej szkole, nauka w 

pracowniach językowych wyposażonych w odpowiedni sprzęt, powiększenie świetlicy szkolnej, jeden 

język obcy obowiązkowy, większa liczba godzin języka angielskiego, mniej lekcji religii, więcej 

informatyki, możliwość rozwoju ucznia poza ramowym planem nauczania, mniej historii o Smoleńsku, 

większy nakład na naukę, większe zaangażowanie nauczycieli, rozszerzenie oferty świetlicy, 

wprowadzenie innych języków : francuskiego i hiszpańskiego, dodatkowe godziny sportu, sportu,  

prowadzenie nauki  języków  obcych  praktycznie: słówka, prowadzenie rozmów, rozpoczęcie nauki 

drugiego języka w klasie VII jako nieporozumienie – na obecnym rynku pracy wymagana jest 

znajomość dwóch języków.  

Informowała m.in. o tym, że  zgodnie z ustawą  z dnia 14 grudnia  2016 roku Prawo oświatowe , 

należy  przeprowadzić reformę  w naszych szkołach. Jak już wspominała reformę oświatową 

poprzedziły  konsultacje społeczne , a więc spotkania  burmistrza  z radą pedagogiczną  i 



pracownikami  ZSM, z Radą pedagogiczną SP nr 1 i SP nr 3   oraz  rodzicami tych szkół. 

Przeprowadzono też badania ankietowe rodziców tych szkół podstawowych. 

Pani  Świtalska  informowała  ponadto nt. zapotrzebowania na usługi  edukacyjne. Przedstawiła 

liczebności uczniów  w poszczególnych klasach , pokazała, jakie są liczby uczniów  na dzień dzisiejszy  

w poszczególnych klasach jako    potencjalnych uczniów  poszczególnych klas  pierwszych w mieście. 

Należy spodziewać się, że  od 01 09.br.  naukę w klasach pierwszych  rozpocznie  ok. 200 uczniów , 

ostatni rocznik w rypińskiego wyżu, natomiast później ta  liczba uczniów z roku na rok  będzie 

spadała. Dwa  ostatnie roczniki  to prognoza , gdzie przyjęto ,że w tym roku  i kolejnym urodzi  się  

167 uczniów . Gdzieś za 6 lat   zmniejszająca się  liczba uczniów  w systemie będzie  efektem  nie 

zmian związanych ze strukturą , tylko zmian  dot. demografii. Tak w perspektywie  najbliższych lat  

wyglądałaby liczba  uczniów w naszym  szkołach podstawowych.  Gdyby wrócono do starych 

obwodów , jedna  ze szkół stałaby się  szkołą bardzo dużą( SP Nr 3 ) , natomiast mielibyśmy   dwie 

małe szkoły podstawowe. W najbliższych dwóch latach  w naszych szkołach podstawowych  liczba 

uczniów  będzie większa  niż w tym roku , w kolejnych trzech latach  utrzyma się  na tym samym 

poziomie i dopiero za sześć lat  rozpocznie się  tendencja  zniżkowa , co jest przyczyną zmian   

demograficznych.  

Następnie   nawiązała  do sieci  szkół informując, że  będą dwie szkoły podstawowe  sześcioletnie   

oraz  ZSM w którym  funkcjonuje   Liceum Plastyczne oraz  Gimnazjum . O1 września  br.  nasze szkoły  

staną się   szkołami  podstawowymi  ośmioletnimi  i cały czas będzie  Liceum Plastyczne  i dwie klasy 

gimnazjum . O tym co jest planowane zdecyduje oczywiście Rada Miasta   podejmując  stosowną 

uchwałę, tak ,aby  SP Nr 3 funkcjonowała jako  samodzielna szkoła , natomiast  SP nr 1  zostanie 

włączona   do ZSM i będzie ona  funkcjonowała w dwóch budynkach, w budynku na ul. 3 Maja i przy 

ul. Sportowej. Na dzień 01 września br.  będzie następująca  sytuacja   w Zespole Szkół Miejskich : 

Liceum Plastyczne oraz  4-letnie  oddziały klas   drugich i  trzecich Gimnazjum oraz  szkoła 

podstawowa Nr 1 funkcjonująca  w dwóch budynkach. Analogiczna sytuacja będzie  w 2018 roku, 

gdzie SP Nr 3  ośmioklasowe , wówczas już w szkołach  podstawowych  zafunkcjonują ósme klasy , 

ZSM z Liceum Plastycznym  4 –letnim  i Gimnazjum , gdzie będą  już tylko   klasy trzecie  oraz SP nr 1 

funkcjonująca  w dwóch budynkach. Następnie informowała nt.   obwodów SP Nr 1 i SP nr 3. W skład 

obwodu SP  nr  1  będą  wchodzić od 01 września  br. następujące ulice :  11 Listopada, 21 Stycznia,  3 

Maja, Adama Asnyka,  Brzozowa, Bukowa, Chojeckiego, Cholewińskiego, Dłutka, Dworcowa, 

Gałczyńskiego, Garncarska,  Gdańska,  Jana Brzechwy, , Jana Pawła II, Kępa, Kilińskiego, Koszarowa, 

Kościuszki, , Ks. Podlesia, , Kwiatowa, Leśmiana,, Lipnowska, Lipowa, Malanowskiego, Mickiewicza,  

Miła, Mleczarska, , Mławska do nr 21,  i dalej nieparzyste, Nadrzeczna, Nowa,  Nowe Osiedle, 

Orzeszkowej Elizy, Osiedle Sportowe, PCK,  Piaski, Piłsudskiego , Plac Sienkiewicza, Podgórna, , 



Podmiejska, Pogodna, , Reja, Rynek, Rzeźnicza, Sikorskiego, , Słoneczna,  Spacerowa, Sportowa, 

Toruńska, Tuwima, Warszawska,  do nr 26,W. Rejmonta,, Willowa, Wodna,  Wojska Polskiego, 

Wójtostwo, Zduńska, Zielona, Żytnia. 

W skład obwodu SP Nr 3  wchodzić będą zaś ulice :  Bielawki, Bohaterów Czerwca, 1956, Cicha, 

Dojazdowa, Karczówka Kolorowa, , Konopnickiej, Kostrzał , Lissowskiego, , Lisiny, Łączna,  , 1 maja, 

Malinowa, Mławska  od Nr   22 parzyste, Młyńska, Nałkowskiej, Norwida, , Nowy Rynek, Ogrodowa, 

Polna,  Prusa, Sadowa, Słowackiego, Sommera, Spokojna, Strażacka,  Warszawska  od Nr  27, Wesoła, 

Wiejska,  Wilcza Łapa,  Wiśniowa, Wspólna, Zacisze, Żeromskiego. 

Tak więc nowymi ulicami w obwodzie SP Nr 1   będą ulice : Dworcowa, , Mławska od świateł od nr  

21, Nowe osiedle  oraz ul.  Warszawska do  Nr  26 . Automatycznie obwód  SP nr 3 został  

pomniejszony o te ulice.  

Na koniec przedstawiła symulację kilku kolejnych lat szkolnych , jak w tym zakładanym rozwiązaniu  

będzie wyglądała  liczebność  poszczególnych szkół. Od 01 września w tym roku   w szkołach 

podstawowych  ponad  600 uczniów, w gimnazjum ponad  250 uczniów , w Liceum Plastycznym  67 

uczniów, łącznie ponad  950 uczniów.  W kolejnym roku szkolnym 2018/2019 zwiększy  się liczba   

uczniów , pełne szkoły podstawowe,  zmniejszy  się liczba uczniów w gimnazjum , które zniknie  z  

mapy oświatowej  w 2019 roku. W roku  2019/2020 ponad 700 uczniów  w szkołach podstawowych  i 

cały  czas zakładana liczba  67 uczniów  w Liceum Plastycznym . 

Kończąc wyraziła   nadzieję, że   uczniowie w naszych szkoła będą  zadowoleni  z tego typu 

rozwiązania , i to o czym mówił burmistrz, że  edukacja w naszym mieście  będzie na coraz wyższym 

poziomie.  

Szczegółowa prezentacja stanowi  zał. nr  2 do protokołu.  

Radny, Paweł Sobierajski wyraził opinię, że był zwolennikiem reaktywowania byłej Szkoły 

Podstawowej Nr 2 i stworzenia trzech szkół podstawowych. Być może należało by zmienić obwody, 

aby podzielić tę ilość dzieci na 3 szkoły. Nie jest jednak nauczycielem i musi opierać się na Państwa 

doświadczeniu. Pytał, dlaczego SP Nr 1 jest połączona z gimnazjum, a nie  z SP3. Co prawda, na 

komisji Oświaty mówiono o bliskości obwodów, ale to wszystko można dopasować. Podobnie, jak na 

komisji pytał, czy nauczyciele otrzymają pełne etaty? Na komisji p. dyrektor zapewniała, że Ci którzy 

mają pełne etaty, na pewno je utrzymają. Czy nauczyciele obecnego gimnazjum będą zatrudnieni w 

SP Nr 3? Pytał, czy ta rotacja nauczycieli będzie odbywać się między wszystkimi szkołami, czy tylko 

między szkołami SP 1 i gimnazjum? Czy nauczyciel zatrudniony na część etatu w SP 1, czy gimnazjum, 



mający resztę etatu w SP 3, nadal będzie korzystał z Karty Praw Nauczyciela, jak nauczyciel, który 

będzie miał pełen etat w jednej szkole? 

Pani Świtalska odpowiadając wyjaśniała, że chodzi o to, aby dzieci, które mieszkają w pobliżu tej 

szkoły mogły mieć zajęcia w tym budynku. SP nr 3 jest zbyt oddalona od gimnazjum. Gdyby wrócono 

do starych obwodów, to na pewno byłyby 2 szkoły. Można manewrować obwodami, tylko jaka będzie 

reakcja rodziców, gdyby wskazać ulicę Mławską i Łączną, byłoby dużo większe niezadowolenie 

rodziców. Przedstawione rozwiązanie spełnia oczekiwania rodziców, dlatego 2 budynki połączono w 

jedno. Te szkoły mają walory i zalety, którymi mogą się uzupełniać. Szkoła Podstawowa Nr 1, jest to 

Szkoła z wieloletnią tradycją i budynek Zespołu Szkół Miejskich, gdzie znajduje się infrastruktura 

sportowa, oraz astrobaza. Jeśli dyrektor tej szkoły dobrze zawalczy, to ściągnie uczniów z tamtej 

części miasta, co da szansę na rozbudowanie tych szkół w przyszłości. Bliskość położenia granic 

obwodów pozwala na zaproponowane rozwiązanie. Pani Świtalska zapewniała też, że w związku ze 

zmianą reformy oświaty, żaden nauczyciel, który jest zatrudniony jako mianowany, bądź na umowie 

na czas nieokreślony w danym wymiarze godzin, nie będzie zatrudniony w wymiarze mniejszym. Jeśli 

jednak ktoś jest zatrudniony na zastępstwo, to nie może oczekiwać, ze w ramach reformy stworzony 

zostanie dla niego etat. Jeżeli będzie taka możliwość, to oczywiście taki etat może być stworzony. W 

pierwszej kolejności jednak zatrudnieni muszą być nauczyciele ze stałymi etatami. Jeżeli ktoś jest 

zatrudniony na pół etatu, to te pół etatu musi mieć zagwarantowane. Liczył się będzie więc stan 

obecny. Dla nauczycieli gimnazjum pracodawcą będzie nadal ZSM, oni będą płynnie prowadzić zajęcia 

również  w SP 1 i w SP 3, gdzie będzie potrzeba fizyków, biologów, czy nauczycieli od chemii, gdyż  

dojdą tam klasy 7 i 8. Nauczyciele z dotychczasowego gimnazjum będą tam przenoszeni. Ta praca u 

dwóch pracodawców będzie uzupełnieniem etatów, gdzie nauczyciele będą mieć pełen etat i nie 

będą tracić uprawnień związanych z Kartą Nauczyciela.  

Radny Janusz Chojnacki pytał z kolei, nawiązując do kolegi przedmówcy, w temacie godzin pracy 

nauczycieli, czy może dojść do takiej sytuacji, że jeden nauczyciel będzie miał niepełny etat, inny 

natomiast będzie miał nadgodziny? Pytał też, czy arkusze organizacyjne będą zatwierdzane przez 

kuratorium? 

Pani Świtalska wyjaśniała,  że jeśli dzisiaj nauczyciel zatrudniony jest w wymiarze niepełnym i w 

pełnym wymiarze godzin, to taki stan zostanie utrzymany na dzień 1 września br. Jeśli będzie 

możliwość to przepisy prawne dopuszczają sytuację, aby nauczyciele zatrudnieni w pełnym wymiarze 

godzin mieli nadgodziny. O tym decyduje dyrektor szkoły. Jeśli chodzi o arkusze organizacyjne, które 

przedstawi dyrektor do 15 kwietnia, trafią do kuratorium i zatwierdzone wrócą do organu 

prowadzącego. 



Radny Sławomir Pawłowski wyraził zadowolenie co do ilości etatów. Rozumie, że przeprowadzona 

została symulacja jeśli chodzi o nauczycieli ZSM. Do budynku ZSM będzie prowadzony nabór jeśli 

chodzi o klasy I szkoły podstawowej. W roku 2017/2018 zaistnienie dwóch oddziałów szkoły 

podstawowej w klasach I-szych, później klasa II i III gimnazjum i 4-letniego Liceum Plastycznego, z 

pewnością nie zagwarantuje wszystkim nauczycielom pełnego wymiaru etatów, ale p. dyrektor 

wspomniała, że będą łączone te etaty. Pani Dyrektor wyjaśniała, że symulacje były przeprowadzone 

w skali miasta. Jeśli liczba dzieci jest większa i liczba oddziałów jest większa, to potrzeba więcej 

nauczycieli. Nie robiła natomiast na razie tych symulacji z podziałem na poszczególne szkoły, gdyż 

państwo radni nie zatwierdzili jeszcze sieci. Logiczne jest to, że jeśli jest więcej uczniów w systemie, 

więcej oddziałów, na pewno nie ma mniej pracy dla nauczycieli. Będzie jednak tylko ten dyskomfort, 

że nauczyciele będą pracowali w 3 budynkach.  

Pan  Pawłowski pytał też o naukę języków obcych. Była sugestia rodziców, aby kontynuować naukę 

drugiego języka od klasy IV szkoły podstawowej. Czy nie warto więc kontynuować tej nauki? Pierwszy 

argument to taki, że nauczanie tego drugiego języka przez 5 lat szkoły podstawowej prawdopodobnie 

będzie kończyło się egzaminem maturalnym i później uczeń będzie miał większą możliwość wyboru 

jeśli chodzi o zdawanie na egzaminie maturalnym. Czy jeśli przejdzie pomysł mówiący o zwiększeniu 

liczby godzin na pierwszy język obcy, czy to nie spowoduje zmniejszenia liczy godzin dla nauczycieli 

uczących języka niemieckiego, czy rosyjskiego? 

Pani Świtalska wyjaśniała, że gdyby się tak zagłębić w ten temat, to na pewno są uczniowie, którzy 

super wykorzystują naukę tego drugiego języka, ale są oni w zdecydowanej mniejszości. Natomiast 

dla większości dzieci jest to kula u nogi. Temat jednak pozostaje do dyskusji. Na razie przedstawiła 

surowe wyniki ankiet, które należy wziąć pod rozwagę. Nauczyciele w związku z tą zmianą na pewno 

nie zostali by bez pracy. Dostali by nowe propozycje pracy.  

Radny Chojnacki pytał o obciążenia finansowe dla samorządu, gdyż rozumie, że wprowadzając tę 

reformę oświatową, takie obciążenia będą. Czy ktoś pokusił się o wyliczenie jakie to będzie 

obciążenie finansowe dla miasta na przestrzeni kilku lat i czy jest szansa na odzyskanie tych środków?  

Pani Świtalska wyjaśniała, że Rząd zaplanował środki na ten cel. U nas reforma nie powoduje mało 

licznych klas. Jak dzieci w systemie jest tyle samo albo więcej, to środków jest też tyle samo albo 

więcej. Nauczycieli jest też tyle samo. To co najbardziej generuje koszty w oświacie, zostaje 

zachowane. Będą jednak poniesione koszty związane z organizacją pracowni w dwóch budynkach, na 

ul. Młyńskiej i 3 Maja związanych z wyposażeniem pracowni specjalistycznych.  

Radny Murawski nawiązał do załącznika nr 1 i 2 projektu uchwały dot. sieci szkół, porównując to z 

tym co było na komisji Oświaty i Wychowania, gdzie jest mowa o tym, że szkoła podstawowa 



zlokalizowana jest w budynku przy ul. 1 Maja i Sportowej 24. W załączniku adres szkoły, jest 

wskazana szkoła przy ul. 3 Maja i tu nie ma uwag. Natomiast jego uwagi budzi zapis dot. lokalizacji 

prowadzonych części zajęć dydaktycznych i opiekuńczych przy ul. Sportowej. Odczytuje to tak, że te 

klasy będą zlokalizowane w budynku SP1, natomiast część zajęć będzie odbywała się przy ul. 

Sportowej. Jego wątpliwości budzi więc ten zapis. Pani Świtalska wyjaśniała, że jest to wzór uchwały 

zamieszczonej na stronie Ministerstwa. Przy projekcie tej uchwały p. kurator taki zapis zaproponował.  

Radny p. Sobierajski rozumie, że decyzje kadrowe będą podejmowane przez dyrektorów szkół i 

koordynowane przez MZOO i burmistrza. Czy w wyniku wprowadzonych zmian zmieni się liczba 

dyrektorów i ich zastępców, czy będą przeprowadzone nowe konkursy, czy pozostaną obecni 

dyrektorzy? Krążył też projekt tworzenia zespołów szkolno-przedszkolnych, czy ten pomysł został 

zaniechany? 

 Pani dyrektor wyjaśniała, że jeśli chodzi o kadrę, to określa to ustawa i przepisy wprowadzające, np. 

dyrektor 6-letniej szkoły podstawowej z dniem 1 września br. staje się dyrektorem 8-letniej szkoły 

podstawowej, dyrektor gimnazjum, nawet gdyby kończyła mu się kadencja, jest możliwość 

przedłużenia do 31 sierpnia 2019 roku, a więc do kiedy przestają funkcjonować gimnazja. Podobna 

sytuacja ma się do dyrektorów szkół podstawowych, którym kończyła by się kadencja 1 września br. 

Dyrektor Zespołu Szkół jest zarazem dyrektorem szkół wchodzących w skład Zespołu. Dzisiaj miasto 

skupia się na sieci szkół.  

Radny p. Malinowski pytał, czy w momencie kiedy zaistnieją klasy 1-8 w budynku przy ul. Sportowej, 

czy będzie taka możliwość, żeby w tym budynku oddzielnie zaistniała druga szkoła podstawowa – 

dawna Nr 2. Obecność  szkoły podstawowej  Nr 2 funkcjonuje w naszym społeczeństwie. Czy 

przedstawionymi rozwiązaniami miasto nie zamyka drogi do funkcjonowania SP nr 2?` 

Pani Świtalska  -  o tym wcześniej wspominał burmistrz. Rozwiązanie proponowane na dzisiaj nie 

zamyka możliwości powstania SP Nr 2.  

Radny p. Nowatkowski zauważył, że na etapie przemyśleń, wypracowania tych koncepcji brano pod 

uwagę tworzenie tylko tych dwóch szkół podstawowych i argumentację łączenia SP Nr 1 z ZSM 

bliskością tych szkół. Nie przekonuje go takie sztuczne ustalanie okręgów, powiększanie okręgu szkoły 

SP Nr 1. Pytał, dlaczego nie połączono okręgu SP nr 3  z gimnazjum?  

Pani dyrektor wyjaśniła, że była rozpatrywana taka możliwość, jednak w obecnym czasie nie jest to 

możliwe ze względu na bardzo dużą ilość uczniów z obwodu szkoły Nr 3.  Szkoła nie jest w stanie 

pomieścić uczniów. Gdyby obecną sytuację rozważać w danych demograficznych za 5 lat, była by to 



uwaga godna rozważenia. Na chwilę obecną pogorszyły by się warunki nauczania, bezpieczeństwa i 

higieny pracy.  

Pan radny twierdził jednak, że może mało popularny jest to jego wystąpienie, ale już nie po raz 

pierwszy sygnalizował temat możliwości zwiększenia sal lekcyjnych w SP Nr 3. Wystarczy tylko żeby 

Zabrać ZS Nr 5 z naszej placówki. Jest to najwygodniejsze rozwiązanie dla powiatu, mieć szkołę w 

naszym budynku. Gdyby z  SP Nr 3, zabrać  Szkoła Specjalną, wiele sal wróciłoby do szkoły. Zespoły 

Przedszkolne z ZS Nr 1 można by umieścić  w gimnazjum i wracają klasy do dyspozycji naszych 

placówek. Zdaniem pana radnego czasami należy twardo zadziałać, przeciąć tę sytuację, która trwa 

od wielu lat. Zdaniem dyrektor Świtalskiej, jeżeli chodzi o budynek Zespołu Szkół Miejskich, jest to 

nowy budynek, gdzie jest Liceum Plastyczne, astrobaza, miasto pozbyło by się tego obiektu. W 

perspektywie najbliższych 5 lat te pomieszczenia w budynku SP Nr 3 nie są nam aż tak bardzo 

potrzebne.  

Burmistrz wyraził przekonanie, że p. Świtalska już chyba bardzo precyzyjnie wyjaśniła wiele kwestii. 

Pytał, czy stara część miasta nie zasługuje na szkołę, czy musimy to wszystko przenosić w rejon 

miasta, tzw. sypialni, gdzie ta część miasta, jeśli chodzi o budownictwo, rozwija się najbardziej. Szkoła 

na Sportowej ma swoją historię, gdzie jest Liceum Plastyczne i na chwilę obecną naszych dzieci nie 

można by pomieścić w 2 placówkach. Przeniesienie dzieci ze szkoły specjalnej i taki konflikt nie 

służyłby wizerunkowi naszego miasta Podobna sytuacja miała miejsce z gimnazjum powiatowym. Dziś 

jednak powrót tych dzieci do naszych szkół zabezpiecza pracę naszym nauczycielom, gdyż dzieci te 

pozostają w naszej sieci. Burmistrz odniósł się też do historycznych obwodów, gdzie już na komisji 

prosił o pytania. Radni wolą pytać jednak na sesji. Należy zmniejszyć obwód SP Nr 3, która już dziś nie 

mieści dzieci, aby te dzieci miały pewien komfort nauki. Zastanawia go tez pomysł połączenia SP nr 3 

z ZSM, ale można było to na komisji analizować. Jeśli chodzi o SP nr 1, szkoły z historią, miała ona 

dzieci przede wszystkim z tej starej części miasta, więc zostaje ona naturalnie w swoim obwodzie i 

obwód SP nr 2, gdzie nie ma budownictwa wielorodzinnego. Może w przyszłości, kiedy miasto 

połączy się z gminą , piękno tej szkoły, Liceum Plastyczne, astrobaza, baza sportowa będzie stanowiło 

też konkurencję dla gminy. Dzieci, które chodziły z terenu gminy do naszych przedszkoli, czy szkół 

podstawowych może zostaną w systemie, co było by dla miasta opłacalne i na pewno taka 

konkurencja będzie stworzona. Może za 8 lat ta szkoła wróci jako odrębna jednostka. Skorzystanie z 

bazy sportowej, gdzie SP 1 nie ma tej bazy stanowi bardzo dobre rozwiązanie. Wszystko przemawia 

za stworzeniem tam szkoły, boisko wielofunkcyjne, astrobaza, płynne przechodzenie nauczycieli. 

Trzeba ścisłej współpracy władz miasta i dyrektorów poszczególnych jednostek, przepływ tych dzieci 

będzie musiał być korygowany przez dyrektora. Dzisiaj należy podjąć uchwałę w sprawie sieci szkół, a 

później pozostanie sprawa zdecydowania, gdzie będzie siedziba dyrektora, będzie to przedmiotem 



uzgodnień z dyrektorami, rodzicami i radnymi. Na koniec p. Świtalska dodała jeszcze, że tak 

naprawdę trudno dzisiaj przesądzać o losach szkoły specjalnej. Nowa ustawa dopuściła możliwość 

prowadzenia oddziałów specjalnych w szkołach ogólnodostępnych. Będzie to furtka dla gmin 

wiejskich, które będą się ratowały tymi oddziałami specjalnymi w swoich szkołach i nie będą chciały d 

wypuszczać dzieci  do powiatu, za którymi idzie subwencja . 

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  Informację  o zgłoszonych  żądaniach  odszkodowania lub 

wykupienia  nieruchomości  w związku  z uchwaleniem planu miejscowego  lub jego zmianą oraz o 

wydanych decyzjach     o ustaleniu jednorazowej  z tytułu wzrostu  wartości nieruchomości  w 

związku z  uchwaleniem  planu miejscowego  tzw. opłaty planistycznej.. Informacja  z roku 2016.  

Nie było uwag.  

Informacja stanowi  zał. nr  3 do  protokołu.  

 

Ad.6a 

Przewodniczący  Rady przedstawił projekt uchwały Nr XXX  / 220/17 w sprawie  przedłużenia czasu 

obowiązywania  dotychczasowej   taryfy dla zbiorowego    zaopatrzenia  w wodę  i zbiorowego  

odprowadzania ścieków . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu  i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin  14 głosami  „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr XXX  / 220/17 w sprawie  

przedłużenia czasu obowiązywania  dotychczasowej   taryfy dla zbiorowego    zaopatrzenia  w 

wodę  i zbiorowego  odprowadzania ścieków . 

Uchwała Nr XXX/220/17  stanowi zał. nr  4   do protokołu.  

 

Ad.6b 

Przewodniczący Rady  Miasta przedstawił  projekt uchwały Nr XXX/221/17 / w sprawie określenia  

kryteriów  branych  pod uwagę na drugim etapie  postępowania   rekrutacyjnego  do publicznego  



przedszkola, dokumentów niezbędnych  do   potwierdzenia  tych kryteriów  oraz przyznania  

każdemu kryterium  określonej liczby    punktów . 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin   14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXX/221/17 / w sprawie 

określenia  kryteriów  branych  pod uwagę na drugim etapie  postępowania   rekrutacyjnego  do 

publicznego  przedszkola, dokumentów niezbędnych  do   potwierdzenia  tych kryteriów  oraz 

przyznania  każdemu kryterium  określonej liczby    punktów .  

Uchwała Nr  XXX/221/17  stanowi zał. nr  5  do protokołu.  

 

Ad.6c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXX/222/17 w sprawie projektu  

dostosowania  sieci szkół  podstawowych  i gimnazjów  do nowego    ustroju szkolnego . 

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Radny p. Sobierajski zwracał uwagę na to, że  zapis w uchwale  premiuje  dzieci z gmin wiejskich. 

Dyrektor Świtalska  wyjaśniała, że   rozwiązanie to jest optymalne , dlaczego nie  wyciągnąć ręki do  

rodziców dzieci  z gmin  wiejskich. Dzieci z miasta mogą  zamieniać się miejscami . Jej zdaniem 

zostaną  zabezpieczone  potrzeby wszystkich.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał   projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  14  głosami  „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXX/222/17 w sprawie 

projektu  dostosowania  sieci szkół  podstawowych  i gimnazjów  do nowego    ustroju szkolnego . 

Uchwała Nr XXX/222/17 stanowi zał. nr   6  do    protokołu.  

 

 

 

 

 



Ad.6d 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XXX/223/17   w sprawie określenia  

kryteriów  branych pod uwagę  w postępowaniu   rekrutacyjnym  dla kandydatów  zamieszkałych  

poza obwodem  publicznej  szkoły podstawowej .  

Jest pozytywna opinia Komisji Oświaty  i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 14   głosami  „za „ przy  1  „wstrzymującym „ podjęła uchwałę Nr XXX/223/17   

w sprawie określenia  kryteriów  branych pod uwagę  w postępowaniu   rekrutacyjnym  dla 

kandydatów  zamieszkałych  poza obwodem  publicznej  szkoły podstawowej . 

Uchwała Nr  XXX/223/17  stanowi zał. nr  7   do protokołu.  

 

Ad.6e 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr  XXX/224/17  w sprawie aktualizacji 

podziału   Gminy Miasta Rypin  na stałe okręgi  wyborcze . 

Jest pozytywna  opinia  Komisji  Budżetu  i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego pod  

względem formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin 15  głosami  „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXX/224/17  w sprawie 

aktualizacji podziału   Gminy Miasta Rypin  na stałe okręgi  wyborcze . 

Uchwała Nr  XXX/224/17 stanowi zał. nr  8  do protokołu.  

 

Ad. 6f 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr XXX/225/17   w sprawie aktualizacji 

podziału  Gminy Miasta Rypin  na stałe obwody głosowania. 

Jest pozytywna  opinia  Komisji  Budżetu  i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego pod  

względem formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XXX/225/17  w sprawie 

aktualizacji podziału   Gminy Miasta Rypin  na stałe  obwody głosowania. 

Uchwała Nr  XXX/225/17 stanowi zał. nr  9   do protokołu. 



 

Ad.6g 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr XXX/226/17   w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin . 

Jest pozytywna opinia radcy prawnego pod względem formalno-prawnym . 

Radny p. Murawski zauważył, że  zazębia się tematyka dot.  Miejskiej Komisji Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych. Tematyka ta została ujęta zarówno  w planie pracy Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Pomocy Społecznej, jak również  w planie pracy Komisji  Bezpieczeństwa , Porządku 

Publicznego  i Ochrony Środowiska.  W  nawiązaniu do wcześniej sytuacji, też tematyki zazębiających  

się  tematów komisji, należy  być konsekwentnym . 

Zdaniem radnego   p. Chojnackiego  te tematy się różnią ,komisja Bezpieczeństwa  i Porządku 

publicznego opiniuje , natomiast na Komisji  Rodziny, Zdrowia  i Pomocy Społecznej  poruszany jest 

aspekt czystoludzki i dyskusja dot. tych działań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie . 

Rada Miasta Rypin  15 głosami   ‘’za”  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr  XXX/ 226/17 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji  Rady Miasta Rypin . 

Uchwała Nr XXX/226/17 stanowi zał. nr  10    do protokołu.  

 

Ad.6h 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały Nr  XXX/227/17 w sprawie zmiany 

uchwały. 

Jest pozytywna opinia  radcy prawnego pod względem  formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XXX/227/17  w sprawie 

zmiany uchwały.  

Uchwała  Nr  XXX/227/17  stanowi zał. nr   11  do protokołu.  

 

 

 



Ad.6i 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr   XXX/228/17  zmieniającej  uchwałę w 

sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin  na 2017 rok. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym.  

Burmistrz  Miasta zgłaszał wniosek o   zabezpieczenie  w budżecie kwoty 50 tys. zł  na  

dofinansowanie nowego ciężkiego samochodu dla jednostki Straży Pożarnej w Rypinie.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin   15 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał pod głosowanie   w/w projekt uchwały  uwzględniający  

przyjętą poprawkę. 

Rada Miasta Rypin  15  głosami „za „ jednogłośnie „  podjęła  uchwałę Nr XXX/228/17   zmieniającą 

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na 2017 rok.  

Uchwała  Nr  XXX/228/17 stanowi zał. nr   12  do protokołu.  

 

Ad.6j 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr XXX/229/17   zmieniającej  uchwałę  w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2026. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz  radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin 15  głosami „za „  podjęła uchwałę  Nr  XXX/229/17   zmieniającą   uchwałę  w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Rypin  na lata   2017-2026.  

Uchwała Nr XXX/229/17 stanowi zał. nr  13   do protokołu.  

 

Ad. 7 i 8  

Radny Sobierajski odniósł się do imprezy „Rypińskie Laury Sportowe 2016”. Zauważył, że dobrze, iż w 

mieście odbywa się taki plebiscyt, zauważył jednak, że w mieście jest coraz więcej działań 

kulturalnych, dlatego warto było by pomyśleć również o plebiscycie pn. „Rypińskie Laury Kultury”. 



Prosił burmistrza, aby rozważył powołanie takiego plebiscytu, aby osoby angażujące się w kulturę i 

promocję naszego miasta również w jakiś sposób wyróżnić. Odniósł się również do pożaru jednego z 

budynków komunalnych, który miał miejsce na początku br. Dzięki sprawnemu działaniu miasta i p. 

burmistrza sprawa została szybko załatwiona, jednak zostaje kwestia kilku rodzin, które nie mają 

jeszcze lokalu. Przy okazji okazało się, że na 10  mieszkań komunalnych, które zostały przyznane, 6 

było zamieszkałych, a 4 były puste, bo rodziny te wyjechały, albo mieszkały gdzie indziej. Na tych 

lokalach było też duże zadłużenie. Pytał, czy miasto jest w stanie w jakiś sposób to weryfikować, żeby 

takie sytuacje się nie powtarzały i aby te mieszkania nie były blokowane przez rodziny, które 

wyjechały za granicę lub mieszkają gdzie indziej?  

Radny Kędzierski odniósł się do słów poprzednika. Przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu mówił o 

tym, że Rada przekazuje środki na inwestycje, które służą do relaksu, natomiast inni mają krytyczne 

warunki mieszkaniowe. Mówił również o zagrożeniach jakie stwarzają stare piece i kominy. Ostatnie 

dwa niebezpieczne zdarzenia miały miejsce na ul. Kościuszki i na ul. Jana Pawła II, a więc w miejscach, 

gdzie są nasze mieszkania komunalne, które przez dłuższy czas nie były remontowane. Wnosił o to, 

by przekazywać pieniądze na ratowanie tych lokali. Następnie pytał radnych, którzy pracują w spółce 

„MPEC”, p. Sobierajskiego i p. Murawskiego, dlaczego od kilku dni pracownicy Spółki chodzą i spisują 

liczniki? Chciałby dowiedzieć się dlaczego spisują liczniki akurat teraz, kiedy jest największy mróz. 

Pytał czemu ma to służyć?  

Radny Sobierajski   odpowiadał na to pytanie . Jego zdaniem p.  radny Kędzierski ma na myśli 

przekroczenie mocy zamówionej. Wyjaśnił, że pracownicy MPEC kontrolują obecnie moce 

zamówione. Jeżeli ktoś ma moc zamówioną mniejszą od tej, z jakiej rzeczywiście korzysta, to zgodnie 

z umową są naliczane opłaty.  

Radny Kędzierski  pytał,  czy te kontrole dotyczą tylko przedsiębiorców, czy wszystkich oraz prosił p. 

radnego, aby wyjaśnił dlaczego kontrole są przeprowadzane w okresie największego mrozu. 

Zauważył, że za moc zamówioną płaci się całym rokiem, pomimo tego, że przez pół roku się nie 

korzysta. 

Radny Sobierajski wyjaśnił, że niestety tak skonfigurowane jest prawo energetyczne i z niego to 

wynika. Kontrole są przeprowadzane w okresach największego mrozu, ponieważ wtedy są pobierane 

największe moce.  Istotna jest moc maksymalna i taka powinna być zamówiona. To również wynika z 

ustawy prawa energetycznego.  

Radna p.  Górecka pytała  odnośnie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu dróg ul. Mławska – 

Lissowskiego. Zostało tam usytuowane tzw. „bezpieczne przejście dla pieszych”. Jej zdaniem jednak 

trudno w tej chwili nazwać to przejście „bezpiecznym”. Na początku stał tam znak „nakaz jazdy z 



prawe strony znaku”. Teraz tego znaku już tam nie ma, a przejście w tej chwili jest zasypane piachem, 

elementów bezpiecznych przejścia nie widać. Prosiła o jakąś interwencję w tej sprawie i sugerowała 

aby namalować w tym miejscu jakieś oznaczenie świadczące o tym, że jest to przejście dla pieszych.  

Pan Burmistrz w pierwszej kolejności odniósł się do wypowiedzi p. Barbary Góreckiej. Poinformował, 

że w poniedziałek odbędzie spotkanie z p. dyr. Mirosławem Kielnikiem, m. in. dot. odbioru inwestycji 

na ul. Mławskiej, podczas którego zostaną zgłoszone nasze uwagi. Prosił, aby pamiętać o tym, że 

niektóre rozwiązania na ul. Mławskiej są tymczasowe. Jeśli powstanie rondo na skrzyżowaniu ulic 

Mławska – Młyńska – Dłutka”, to przejście dla pieszych, o którym wspomniała pani radna zostanie 

całkowicie zlikwidowane. Ma również świadomość, że wyjazd z ul. Dworcowej powinien być 

poprawiony. Powinien od być pod kątem prostym. Te wszystkie uwagi zostaną przedstawione 

dyrektorowi. Jeśli chodzi o skrzyżowanie ul. Mławska – Lissowskiego, to muszą pojawić się tam znaki 

poziome lub pionowe, aby na tą chwilę zwiększyć bezpieczeństwo.  

Pan burmistrz następnie odniósł się do wypowiedzi p. Sobierajskiego. Przypomniał, że kilka lat temu 

przywrócił „Dzień Działacza Kultury”. Jeśli jednak pan radny uważa, że jest to niewystarczające i 

uważa, że oprócz instytucji kultury warto nagrodzić poszczególne osoby, to jest otwarty na rozmowę. 

Będąc przy temacie kultury przypomniał, że 20 lutego RDK zaprasza na spotkanie związane z 

twórczością A. Wajdy, m. in. promocja filmu „Powidoki”. 21 lutego Dyrektor Biblioteki zaprasza na 

spotkanie z ks. Isakowiczem – Zalewskim. 28 lutego przypada 220 rocznica powstania Legionów 

Polskich na terenie Włoch, prowincji Lombardii. Poinformował, że obecnie w naszym mieście 

partnerskim Uggiate Trevano delegacja złożona z pracowników Wojskowej Akademii Technicznej oraz 

naszego delegata, p. Jacka Borowskiego omawia oficjalne święto z tym związane, aby razem z 

grupami rekonstrukcyjnymi odtworzyć przysięgę pod patronatem miasta oraz pod patronatem 

wiceprzewodniczącego parlamentu.  

Pan burmistrz przypomniał również, że 09 marca Dyrektor MZD zaprasza na spotkanie dot. hymnu 

polskiego.  

Odniósł się również do tematu taryf. Podziękował Prezesom Spółek Miejskich. To kolejny rok, kiedy 

opłaty nie uległy zmianom, pomimo tego, że niektóre koszty wzrastają, a spółki realizują inwestycje i 

spłacają swoje zobowiązania.  Nie odbywa się to jednak kosztem mieszkańców.  

Co do tematu mieszkań komunalnych pan burmistrz wyjaśnił, że jest to bardzo trudny temat. W 

dzisiejszych czasach trudno jest kontrolować  mieszkańców , kto i kiedy wyjeżdża z kraju . Prawdą 

jest, że 6 rodzin było na miejscu.  Miasto próbuje odzyskać mieszkania, uzyskując wyroki eksmisyjne, 

jednak  jest to bardzo trudne, nawet wówczas gdy są zadłużone.  



Radny Żywocki mając na uwadze poniedziałkowe spotkanie, prosił pana burmistrza o pomoc w 

budowie chodnika przy ul. Toruńskiej. Wyjaśniał, że porusza się tam wielu starszych ludzi, którzy 

wydeptali już ścieżkę w tym miejscu.  

Radny p.  Chojnacki przypomniał, że dziś jest rocznica powstania Armii Krajowej. Jego zdaniem tego 

typu rocznice powinny być w mieście bardziej akcentowane, szczególnie biorąc pod uwagę fakt, że 

mamy w mieście odpowiednie do tego miejsca.  

Pan Burmistrz odniósł się do prośby radnego Żywockiego wyjaśniając, że są w mieście takie miejsca, 

gdzie mieszkańcy, w ogóle nie mają chodnika i jest to na pewno bardziej priorytetowe niż budowa 

drugiego chodnika na ul. Toruńskiej. Zapewnił jednak, że ten temat zostanie poruszony podczas 

poniedziałkowego spotkania i jeśli pojawi się możliwość rozwiązania tego problemu przy drodze 

wojewódzkiej, to pan radny będzie mógł złożyć wniosek na najbliższym posiedzeniu komisji budżetu, 

aby zabezpieczyć środki na zrealizowanie projektu.  

 

Ad.9 

Przewodniczący Rady Miasta  zamknął obrady XXX sesji. 

Płyta z nagraniem obrad sesji stanowi  integralną część protokołu.  

 

Protokołowała :                                                                      Przewodniczący  Rady Miasta Rypin : 

Mariola Małecka                                                                           Jarosław Sochacki  

 

       

 

 

 


